
Reciprokt s (varandra):

Vi hörs i morgon = Vi hör varandra i morgon.

Vi ses i morgon



Deponensverb (verb som helt enkelt slutar på -s. S:et betyder 
ingenting):

kräkas

andas

hoppas

minnas



passivt-s:

De greps av polisen. (Polisen är aktiv och "de" är passiva)

-----

Kan du scrolla upp lite?

Kan du scrolla ner lite?



Vad handlar din artikel om?

Den äldsta barnsagan i Sverige

Forskare som odlar kaffe i ett labb

Vad handlar mindfullness om?



Sedan urminnes tider

ett sekel (100 år)

Vi måste utröna vad som har hänt här. (ta reda på)

En skön och härlig jungfruspegel

en saga för barn

berätta ngt för ngn

en fabel

1752 (ingen preposition)

en drake



för femtio år sedan




Landet grundades på 1900-talet.

Colombia blev ett land 1829.



tisdag = Tyrs dag

onsdag = Odens dag

torsdag = Tors dag

fredag = Frejas dag



en stock

en gren

en kvist

en holme = liten ö



vrångstrupe = luftstrupe

magstrupe

Det är lätt att sätta i halsen. (sätta i vrångstrupen)

ett livsmedel

ett näringsämne

ett grundämne

en klunk

svälja

provsmaka

en tidskrift

pigg -- trött



ett begrepp = ett koncept = en idé

ett sammhang = en kontext

en närvaro

ett ursprung

Han bor i Sverige, men har sitt ursprung i Burkina Faso.

Han är ursprungligen från Burkina Faso.

Man ska leva i nuet.

hantera




Hur ska vi hantera det här problemet?

medvetenhet

Är du medveten om det?

uppmärksamhet

Var uppmärksamma nu!

icke-dömande

psykisk ohälsa, stress och oro



sen vs. då

utmattningssyndrom

Hon blev utbränd.

Jag är utmattad. = Jag är jättetrött.

Det kan hjälpa ditt beslutsfattande.

därför (ENG: therefore)

därför att (ENG: because)



Ordföljd:

Ibland pratar vi franska och ibland mooré. (verbet på plats 2)

Först gick vi på bio, sedan gick vi på restaurang och sedan gick 
vi till en nattklubb. (verbet kommer på plats 2, efter tidsuttrycket)

då

Vi satt och pratade på ett kafé. Då, helt plötsligt, kom en stor 
fågel flygande och satte sig på mitt huvud!



bisatsinledare = subjunktioner:

när, om, eftersom, att, som, därför att

exempel:

När jag var liten bodde jag i Stockholm. =

Jag bodde i Stockholm när jag var liten.

Regel: Efter bisats kommer verb!

Om du ger mig hundra kronor kan jag köpa mat.

Om du inte ger mig hundra kronor kan jag inte köpa mat. (BIFF-
regeln --> I en bisats kommer "inte" före det första verbet.




Eftersom solen skiner vill jag gå ut.

Eftersom solen inte skiner vill jag inte gå ut.

----------

Jag ska köpa en banan efter kursen. (subjektet planerar och har 
kontroll)

Jag kommer att köpa en banan efter kursen. (låter konstigt, ngn 
annan än subjektet har kontroll över detta)

Det kommer nog att regna i morgon. (en prognos, man har inte 
kontroll över vädret)

Det ska regna i morgon. (andrahandsinformation, man har hört 
det ngnstans)

I morgon åker jag till Paris.

Vill du zooma i morgon?

Jag uppfattade inte att hon var ledsen.

Säg det! ("Säg re!")

Han ser UPP till henne. = Han beundrar henne.

Hon ser NER på honom. = Hon tycker att hon är bättre än han.

Även om de bråkar mycket älskar de varandra.

Trots att hon var sjuk gick hon på konserten.

Ibland kommer jag ihåg händelser i min barndom.

----------

Läxa till onsdag:

-Skrivläxa: Skriv en text om framtiden eller er framtid. Skriv max 
200 ord och ta med på papper till klassen.

-AO: 5b och 5c

-Repetera bloggen.









